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Äldrerådets möte 

Tid Torsdag 28.11.2024 kl 9.02–11.12 

Plats Stadshuset, stadsstyrelsens rum, Stadshusgatan 9, Borgå 

Närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Borta 

Carl-Johan Numelin, ordförande 
Leena Sorjonen, viceordförande 
Lars Heinonen 
Kirsti Hiltunen 
Anja Luoma 
Hilkka Knuuttila 
Ove Blomqvist 
Soili Koskelainen 
Ros-Mari Aarttila 
Sirpa Hopeamaa, sihteeri 
 
- 
 
 
 
 
 
 

 
1. Mötet öppnas  

 Ordförande öppnade mötet kl. 9.02   
 

2. Mötets laglighet och beslutförhet  
 Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört.  
   

3. Val av protokolljusterare  
Till protokolljusterare valdes Hilkka Knuuttila och Ros-Mari Aarttila. 
 

4. Godkännande av föredragningslistan   
Föredragningslistan godkändes. 

 
5. Stadsdirektör Jani Pitkäniemi 

 
Stadsdirektörens höst inleddes med att han gjorde upp sin första budget. 
Fullmäktige har beslutat att hålla skattesatsen (7,1 procent) oförändrad och 
budgeten i sin helhet kommer att fastslås av fullmäktige i december. 
Budgetförslaget är i balans med ett litet överskott och det har gjorts i samma 
anda som det ekonomiska utjämnings- och produktivitetsprogram som 
fullmäktige godkände i våras. Bildningsektorns servicenätsprojekt har varit 
känslosamt och opinionsväckande och det behandlas av stadsfullmäktige 
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11.12.2024. Frågan har ekonomisk betydelse, men samtidigt blir beslutet ett 
stort värde- och jämlikhetsval för staden. 
 
En av de viktigaste frågorna är beredningen av en delgeneralplan för de 
centrala stadsområdena som fortsätter nästa år, och efter godkännandet av 
denna har man kommit överens om att också uppdatera programmet för 
bystrukturen. Medlemmarna i äldrerådet betonade tålmodighetsperspektivet, 
särskilt ur de äldres synvinkel: kommer det att finnas tjänster utanför 
stadskärnan i framtiden? Antalet äldre ökar kraftigt, och detta är ett faktum 
som man också måste beakta i stadspolitiken. Äldre vill ha mer inflytande 
över sina egna angelägenheter, och äldrerådet har upprepade gånger ansökt 
om yttrande- och rösträtt i nämnder, hittills utan framgång. Rådet välkomnar 
dock att de har ett brett spektrum av stadstjänstemän som gäster vid sina 
möten. 
 
Stadsdirektören anser också att samarbetet mellan välfärdsområdet och 
staden är en viktig uppgift. Han fick även med sig konkreta hälsningar från 
rådet: 1. Genomförandet av ett motionsprogram för äldre, kostnadsfritt eller 
till reducerat pris. 2. Arbeta för kollektivt boende. Ordförande betonade vikten 
av en livlig och tillgänglig stadskärna, även med bil. Det har satsats på att 
kollektivtrafiken i Borgå ska löpa smidigt, och enligt medlemmarna i 
äldrerådet har detta också återspeglats i det ökade antalet turer. 
 

6. Verksamhetsplan 2025 
Kompletterade planen och godkände den som verksamhetsplan för 2025. 

 
7. Mötesdatum för 2025 

 
Godkändes mötesdatum enligt förslaget. Det beslutades att ändra 
mötestiden till klockan 10–12 

 
8. Verksamhetsberättelse 2024 

 
Leena Sorjonen fyller i verksamhetsberättelsen med ett sammandrag. 
Verksamhetsberättelsen ska vara klar för godkännande vid mötet i januari 
2025. 
 

9. Anordnande av val av nästa äldreråd 
 
Leena Sorjonen sammankallar tillsammans med sekreteraren 
pensionärsorganisationerna i Borgå och andra organisationer som aktivt  
arbetar med äldre till ett möte i februari. Mötet nominerar sina kandidater till 
ledamöter, suppleanter, ordförande och vice ordförande för äldrerådet.  
Äldrerådet lämnar ett förslag till stadsstyrelsen på basis av det gemensamma  
mötets förslag. Stadsstyrelsen väljer 7–9 (sju till nio) medlemmar till  
äldrerådet och en personlig suppleant för var och en av dem för en  
fyraårsperiod i enlighet med fullmäktigeperioden. 
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10. Kommande evenemang 

o Inga 
 

11. Hälsningar från stadens olika nämnder  
 
Hilkka Knuuttila berättade att utredningen av idrottsanläggningen är klar 
(livskraftsutskottet 26.11.2024). 

 
12. Hälsningar från välfärdsområdets äldreråd  

 
Leena Sorjonen berättade nyheter från välfärdsområdet: 
servicenätsutredningen överlämnas till styrelsen 28.11.2024 och på listan 
finns bland annat de enheter som ska läggas ned, och rapporten går vidare 
till stadsfullmäktige. I Borgå finns avdelning 1 vid Näse hälsostation på 
nedläggningslistan (fr.o.m. 1.6.2025). Det konstaterades att det finns ett 
motstånd mot nedläggning av enheter och att det finns en utbredd oro över 
mänskligt behandling. 
 

13. Övriga ärenden 
o Besöket till Tusby äger rum 5.3. 2025 
o Respons på äldrerådets dag 30.10.2024: 

Hilkka Knuuttila berättade att dagen var givande och att 
föreläsningarna intressant var temat Vad för oss samman? 
Följande ämnen diskuterades:  

▪ Utrota åldersdiskriminering  
▪ Tillgång till social- och hälsovårdstjänster  
▪ Utmaningar i det digitala samhället (t.ex. officiell 

post) 
▪ Ekonomisk, fysisk och psykisk misshandel  
▪ Hantera medieinformation, psykiskt 

välbefinnande, ensamhet  
▪ Åldersdiskriminering i beslutsfattandet  

Dessutom hölls ett välorganiserat seminarium. Hilkka 
berättade också att äldreombudsmannen har gett en 
rapport till riksdagen. Hilkka skickar medlemmarna ett 
sammandrag av innehållet på äldrerådsdagen. 

 
o Potentiella besökare 2024 

o Beredskaps- och säkerhetschef Minna Ruolanto i Borgå 
01/2025 

o Stadsstyrelsens ordförande Jorma Wiitakorpi 2/2025 
o en representant för välfärdsområdet, t.ex. Kirsi 

Oksanen/ Områdeschef, tjänster för äldre 
 

o Nästa möte 30.1.2025, kl. 10-12 
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14. Mötet avslutas 
Ordförande avslutade mötet kl. 11.12 

 
 
 

Carl-Johan Numelin  Sirpa Hopeamaa 
ordförande   sekreterare 

 

Protokolljusterare 

 

Hilkka Knuuttila  Ros-Mari Aarttila 

 

Bilagor  Verksamhetsplan 2025 
 


